
 

 

 
 
 
 

 
Til Byrådet i Slagelse kommune Den 17.3.2024 BJ/ØA 

 

 
Bekymringsskrivelse 

Ældrerådet reagerer med bekymring på den beslutning et flertal i økonomiudvalget har truffet på sit 
møde den 11.3.2024 vedrørende sag pkt. 4. Overførsel af mer- og mindre forbrug til 2024. 

Ældrerådet har naturligvis fokus på seniorområdet. 

Plejehjemmene, hjemmeplejen og sygeplejen, som tager sig af kommunens mest sårbare borgere, 
og hvor der i seniorområdet er oparbejdet et stort underskud i 2023. 

Hvis Byrådet følger økonomiudvalgets indstilling om, at dette underskud skal overføres til 2024 og 
indhentes der, så er det en reel frygt i Ældrerådet, at følgen for borgerne vil blive mærkbare 
forringelser i hverdagen, livskvaliteten og trygheden. 

Den 6.2.2024 havde Seniorudvalget resultatet af det kommunale tilsyn på plejecentrene til 
orientering, og den 7.3.2024 sendte Ældrerådet en bekymringsskrivelse til seniorudvalget, hvor vi 
delte pårørendes bekymring om, ”at kommunale besparelser har medført mindre tryghed og 
livskvalitet. Det gælder særligt på tidspunkter med få medarbejdere eller mange vikarer, herunder, 
at der er mindre tid til de kognitivt svageste beboere”. 

Når man læser/genlæser tilsynsrapporten, så er det tydeligt, at der er nødlidende områder, der 
skal rettes op på snarest. 

På den baggrund og i betragtning af, at kommunen har likviditet til det, så anbefaler Ældrerådet, at 
Byrådet ikke følger indstillingen fra økonomiudvalget, men i stedet dispenserer for 
overførselsreglerne, således der lægges mindre i kommunekassen og seniorområdet friholdes for 
overførsel af underskuddet i 2023 til 2024. 

Med venlig hilsen 

Ældrerådet Slagelse Kommune 

Formand Tonny Korndrup 
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